

PART III

INCORPORATION AND DISCONTINUANCE

*Formalities of Incorporation*

Incorporation of association

23. On the application of two or more persons made in accordance with this Act, the Minister may, subject to this Part, issue letters patent incorporating an association.

Restrictions on incorporation

24. No application for incorporation of an association may be made under section 23 unless the applicants are persons who are entitled to be members of an association pursuant to Part IV and include at least

- (a) two central cooperative credit societies not all of which are incorporated pursuant to the laws of one province; or
- (b) ten local cooperative credit societies not all of which are incorporated pursuant to the laws of one province.

Application for incorporation

25. (1) An application for letters patent to incorporate an association setting out the names of the first directors of the association shall be filed with the Superintendent, together with such other information, material and evidence as the Superintendent may require.

Publishing notice of intent

(2) Before filing an application referred to in subsection (1), one of the applicants shall, at least once a week for a period of four consecutive weeks, publish, in a form satisfactory to the Superintendent, a notice of intention to make the application in the *Canada Gazette* and in a newspaper in general circulation at or near the place where the head office of the association is to be situated.

Objections to incorporation

26. (1) Any person who objects to the proposed incorporation of an association may, within thirty days after the date of the last publication under subsection 25(2) in respect of the proposed association, submit the objection in writing to the Superintendent.

Minister to be informed

(2) On receipt of an objection under subsection (1), the Superintendent shall inform the Minister of the objection.

PARTIE III

CONSTITUTION ET CESSATION

*Formalités constitutives*

Constitution

23. Sous réserve des autres dispositions de la présente partie, le ministre peut délivrer aux personnes qui lui en font la demande des lettres patentes pour la constitution d'une association.

5

Restrictions

24. La demande de constitution par lettres patentes ne peut être présentée que par des personnes à qui l'adhésion à l'association est réservée au titre de la partie IV et qui comportent au moins deux centrales non constituées dans la même province ou au moins dix coopératives locales non constituées dans la même province.

10

Demande

25. (1) La demande de lettres patentes, qui doit indiquer les noms des premiers administrateurs de l'association, est déposée au bureau du surintendant avec les autres renseignements, documents ou pièces justificatives que celui-ci peut exiger.

15

Publicité

(2) Préalablement au dépôt de sa demande et au moins une fois par semaine pendant quatre semaines consécutives, les intéressés publient, en la forme que le surintendant estime satisfaisante, un avis de leur intention dans la *Gazette du Canada* et dans un journal à grand tirage paraissant au lieu prévu pour le siège de l'association ou dans les environs.

20

25

30

Avis d'opposition

26. (1) Toute personne qui s'oppose au projet de constitution peut, dans les trente jours suivant la dernière publication de l'avis d'intention, notifier par écrit son opposition au surintendant.

30

Information du ministre

(2) Dès réception, le surintendant porte l'opposition à la connaissance du ministre.

35